
Altcointurk ile 24 Mart 2020 tarihinde TrueFeedBack (TFB) CEO’su Ali Osman Çıbıkdiken ile gerçekleştirdiğimiz 
AMA Etkinliğinin dökümü. 
 
Soru: 
Sorularımızla başlamadan önce, Sizi ve Projeyi tanıyabilir miyiz? 
--------------------------------------------------------------------------------------- 
Cevap: 
Tabii ki. İsmim Ali Osman ÇIBIKDIKEN. TrueFeedBack CEO’su olarak görev yapıyorum. Aynı zamanda Konya KTO 
Karatay Üniversitesi Bilgisayar Mühendisliği Bölümünde Öğretim Üyesi olarak çalışıyorum. 
TrueFeedBack, verinin yeni petrol olduğu günümüzde, verileri doğru bir şekilde toplayıp onları analiz etmek üzere 
çalışma yapan bir projedir. Verinin toplanmasında öncelikli özellik olan Anonim Kalma ve Ödüllendirme kısımları 
için blockchain teknolojisini kullanmaktadır. 
 
Bu amaçla, TFB tokeni üreterek, ödüllendirmede ödeme olarak kullanmaktayız. TFB tokenleri IDEX, Bithumb 
Global ve Hotbit borsalarında işlem görmektedir. 
Proje ICO aşamasında yaklaşık 376K Dolar toplamıştır. 
Toplam 10 Milyar TFB üretilmiştir. 
 
Ekibimiz, uygulama geliştirme, marketing, yatırım konularında aktif olarak çalışan 13 kişilik çekirdek kadronun 
yanında, projeye dışarıdan destek veren kişilerden oluşmaktadır. 
iOS ve Android marketlerde TFB uygulaması ile kullanıcıların anket ve görevlere katılması sağlanmaktadır. Bu 
uygulama üzerinden gerçekleştirilen faaliyetler çeşitlerine göre farkı miktarlarda TFB token ile 
ödüllendirilmektedir. 
Ayrıca referans sistemi ile kullanıcı TFB kazanabilmektedir. 
 
15 Mart 2020 de TFB V2 konseptimizle yeni yol haritamızı da yayımladık. 
Yeni yol haritamızla kullanıcılardan toplanan verileri kazanca dönüştürecek teknolojileri gerçekleştirmeyi 
planlıyoruz. 
Ayrıca kurumsal faaliyetlerimizi artırıcı faaliyetlerimizi de bu yol haritamızda belirledik. 
 
 
Soru: 
Cevaplarınız için teşekkürler hocam. - Yeni yol haritanızı açıkladınız biraz bahseder misiniz? TFB Projesini nasıl bir 
süreç bekliyor? 
--------------------- 
Cevap: 
TFB’nin bugüne kadar ki surecince anket ve bounty ile kullanıcılarımıza ödüllendirme yapıyorduk. Yeni 
konseptimizde ise kullanıcıları anonim kalma özelliğine dokunmadan, anketlerle verdikleri bilgileri profil analizi, 
sektörel analiz gibi veriyi isleme yöntemleri ile kazanca dönüştürmeyi planlıyoruz. Herkesin bildiği gibi verilerimiz 
sürekli birileri tarafından toplanıyor ama veri sahibi bundan kazanç elde etmiyor. Biz bu süreçte veriden elde 
ettiğimiz kazancı TFB sahipleri ile paylaşmayı hedefliyoruz. 
TFB tokenlerinin farklı kriptoparalara dönüştürülmesi ya da hediye alma gibi işlemlerde de kullanılması sağlamayı 
da yol haritamıza yazdık. Bir anlamda TFB uygulamaları bir cüzdana dönüşecek, biriken TFB’ler, kendi anketini 
yapma, hediye alma, stake yapma gibi özellikler kazanacak. 
 
 
Soru: 
Projeniz mantık olarak çok iyi geliştirilmesi için daha çok duyurulması lazım bir sonraki adımınız ne olacak? 
---------------------------------------------------------------------------------- 
TFB uygulamasının yaygınlaştırılması elbette ki bizim su an ana hedefimiz. Bu amaçla hem kriptopara dünyasının 
airdrop, AMA, referans gibi mekanizmalarını hem de sosyal medya faaliyetlerimizi arttırarak ilerliyoruz. Kullanıcı 
sayımız her gecen gün artıyor. Su anda globalde dahil olmak üzere 13K civarında kullanıcımız var. Piyasa şartları ve 
gündemin farklı konuları elbette ki zaman zaman ilginin kaybolmasına sebep olabiliyor. Mesela corona virüsü şu 
anda hepimizin gündeminde. Biz de hemen yeni stratejiler geliştirerek bu gündemlerde sosyal sorumluluğumuzu 
yerine getirmenin yanında TFB’nin adının duyurulması için çalışıyoruz. Su anki gündemle ilgili dun "Bayrağını as, 
evde kal" diye bir kampanya başlattık. Bu vesile ile herkesin desteğini de bekliyoruz. 



https://twitter.com/TFBChain/status/1242021459905728512 . 
Ios: https://apps.apple.com/tr/app/truefeedback-bounty-survey/id1483043191?l=tr (Ios kullanıcıları link 
üzerinden indirebilirler.) 
Android: https://play.google.com/store/apps/details?id=com.trueefeedbackchain.bountypoll (Android 
kullanıcıları link üzerinden indirebilirler.) 
 
 
Soru: 
Anonim kalma özelliğini biraz açar mısınız hocam, mesela ben çözdüğüm anketler de benim kim olduğum, nerde 
olduğum kaç yaşında olduğum gibi bilgiler var. Bunun ne kadarlık bir kısmı anketlerde ekip tarafından 
görüntülenebiliyor ve bu kayıtlar blockchain ağında mı saklanmakta? 
---------------------------------------------------------------------------------------------- 
Cevap: 
En can alıcı kısımla ilgili güzel bir soru, öncelikle teşekkür ediyorum. 
Kullanıcılar anket yoluyla genelde verilerini vermekte tereddüt ediyorlar. Çünkü verilerinin kişisel bilgileri ile 
eşleştirilmesi sonucu farklı durumlarla karşı karşıya kalmaktan endişe ediyorlar. Mesela bir siyaset anketindeki 
cevapları başka amaçlar için kullanılabilir mi diye düşünüyorlar. Anketlerde kişisel bilgiler alınmasa, karşılığında 
ödül almak istediklerinde mevcut sistemde banka veya benzeri yollarla karşılığını aldıklarında yine anonimlikten 
çıkmış oluyorlar. İşte blockchain tabanlı kriptopara burada devreye giriyor. Biz kullanıcıdan sadece cinsiyet, yaş ve 
ETH adresini alıyoruz. E-Posta bilgisini ise uygulamaya giriş şifresini kaybederse yeniden alabilmesi için soruyoruz. 
Yani bu kişisel kimliğini açığa çıkartmayacak herhangi bir eposta adresi olabilir. TFB V2’de ise elde edilen bilgileri 
doğrudan blockchain ağına kaydederek, veriyi toplamak isteyen kurum ya da kuruluşa da verinin gerçekten 
toplandığının garantisini veriyoruz. Çünkü herkes biliyor ki su anda klasik yöntemlerle toplanan verilerin çoğuna 
güven az. Böylece anketi yaptıran ve yapan arasında blockchain tabanlı bir teknoloji ile köprü kurmuş oluyoruz. 
Örneklerimizi anket üzerinden verdim ama farklı veri toplama mekanizmaları da uygulamamız üzerinden 
konumlandırmak mümkün tabii ki. 
Uygulamamız üzerinde görev tanımları da gerçekleştirmek mümkün. Son Evdekal buna en güzel örnek. Uygulama 
üzerinden resim, video gibi size verilen görevleri gerçekleştirip yine ödül alabiliyorsunuz. 
 
 
Soru: 
Son görevde sadece Twitter'ın kullanılması kısıtlayıcı bir bakış değil mi? Diğer sosyal medya sitelerini de eklemeyi 
düşünüyor musunuz? Son görevin küresel olması adına her kullanıcının ülkesinin bayrağını asma şartı getirmeyi 
düşünüyor musunuz? Örneğin 1 milyon kullanıcıyı karşılayabilecek teknik altyapınız mevcut mu? 
Benzer bir soru olduğu için bunu da eklemek istiyorum. 
#evdekal görevi iyiydi fakat ödülü yüksek tutup az kişi katılacağına ödülü düşük tutup daha fazla kişinin 
faydalanması sağlanabilirdi bu sayede daha çık kişiye ulaşılmış olurdu TFB Twitter’da. 
--------------------------------------------------------------- 
Cevap: 
Sosyal medya ile ilgili kısımda görevleri basit ve hızlı yapılabilir şekilde yapmaya çalışıyoruz. Bir başka görevde de 
Instagram, Linkedin gibi uygulamaları da görev olarak verebiliriz. Teknik altyapı anlamında ölçeklenebilir bir 
mimari ile çalıştık. Kullanıcı sayısının artması ile performansı düşürmeyecek şekilde dağıtık olarak uygulamalarımız 
çalışmasına devam edebilir. 
Evdekal için görevimiz yeni başladı. Katılımcı sayısının artmasını bekliyoruz. Özellikle buradaki üyelerimizin 
networkleriyle bu görevde bize destek çıkacağını düşünüyorum. Çünkü bu aynı zamanda bir sosyal sorumluluk 
görevi. Virüsün hepimizin sağlığını korumada en önemli aşaması yayılma hızının düşürülmesi ve sağlık altyapımızı 
düzgün bir şekilde işletilebilmesine imkân sağlaması açısından EVDEKAL’malıyız. 
Evdekal için her ülkenin kendi bayrağı ile katılmasını istiyoruz. 
 
 
 
 
 
Soru: 
Daha önce 507 ye kadar çıkmış olan bu TFB’yi bu kadar ilgisiz bırakan etken nedir. Sanki birileri bilerek fiyatı 
düşürüyor.  Bu tür spekülasyonlara mahal veriliyor mu? 

https://twitter.com/TFBChain/status/1242021459905728512
https://apps.apple.com/tr/app/truefeedback-bounty-survey/id1483043191?l=tr
https://play.google.com/store/apps/details?id=com.trueefeedbackchain.bountypoll


---------------------------------------------------------------------------- 
Cevap: 
TFB kriptopara olarak kriptopara piyasasında diğer kriptoparalar gibi inişli çıkışlı dönemler yaşıyor ve yaşayacaktır. 
Fiyatlara market dışında piyasa yapıcı olarak hareket yapanlar her zaman oluyordur. Bu durum sadece TFB’ye özel 
bir durum değildir. Bizim temel hedefimiz, sürekli uygulamalar geliştirerek, veriye yatırım yaparak şirketin değer 
kazanmasını sağlamak. Bu kazancı da TFB yatırımcıları ile paylaşmak istiyoruz. Ekonomik şartlar bütün 
kriptoparalara etki yapıyor. Bu piyasanın ana kuralı alıcı ve satıcının bir araya gelmesidir. Biz sürekli gelişim 
göstererek yatırımcılarımızın kazanmasını istiyoruz. Bunun için ekibi büyütme, yeni özellikler ekleme, marketing 
faaliyetlerini arttırma gibi çalışmalarımızı devam ettiriyoruz. Bunlar market şartları içinde piyasaya olumlu bir 
şekilde yansır diye umuyoruz. Spekülasyonlarla değil marka değeri ile anılmak istiyoruz. 
 
 
Soru: 
TFB Proje olarak daha global olmalı ve güvenilirliğini kanıtlamalı. Son günlerde toplumsal olaylarda korana virüs 
ile ilgili yaptığı çalışmalar dikkat çekiyor.  
1. Sorum neden Türk borsalarında işlem görmüyor? 
2. Sorum anket sunumu için alınan ücreti TFBCoin ile alıp TFBCoinin borsalardaki hacmine destek sağlıyor mu? 
------------------------------------------------------------------------------------------- 
Cevap: 
1. TFB ilk çıktığı günden itibaren globalde kendine yer bulmayı hedeflemiş bir Türk projesidir. Yurtdışındaki 
borsalarda işlem görmeye başlayarak piyasa değeri oluşmaya başlamıştır. Türkiye’deki borsalarla görüşmelerimiz 
devam ediyor. Elbette öncelikli arzumuz bir Türk projesi olarak bize destek vermeleridir. Yatırımcılarımıza yakında 
bununla ilgili güzel haberleri veririz umarız. 
2. Kullanıcıların biriktirdikleri TFB’leri çekim miktarına ulaşınca ister ERC20 standardında kendi cüzdanlarına 
isterse borsa cüzdanlarına çekme imkânları oluşuyor. Yatırım olarak tutan olabileceği gibi hemen satmak 
isteyenler de oluyor. 
 
 
Soru: 
Sorum şu mesela Türkiye geneli bir araştırma yapılsa. Soru şu olsa: Sizce ülkemiz de iş bulma sorunu için çözüm 
önerileriniz nelerdir? Bu konuda bir anket yapılsa, ülkemizin kalkınmasına ve işsizlik problemine katkımız olur mu? 
----------------------------------------------------------------------------------- 
Cevap: 
TFB V2 ile tam da hedeflediğimiz bu tarz analizlerin yapılabileceği bir platformu geliştirmek. Daha önceden veriler 
sadece toplanıyor ve yüzde ile ifade edilen değerlerle kalıyordu. Biz ise toplanan verilerin anlamlandırılmasını ve 
kazanca dönüştürülmesini sağlamak istiyoruz. Verdiğiniz örnek bunu gösteren güzel bir soru. Hangi veriler ile biz 
bu probleme katkı sağlayabiliriz. Bunun için iki şey gerekli, doğru soruları sorabilmek ve doğru cevaplar ile gerekli 
analizi yapabilmek. 
Örneğin Corona virüsü ile ilgili bir hafta ara ile iki anket düzenledik. Ve elde ettiğimiz sonuçlarla halkımızın gecen 
bir haftada tedbirlerle ilgili tepkisini ölçebildik. 
https://twitter.com/aocdiken/status/1241675635925319680 . 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Soru: 
Avalabs ve Emin Gün Sirer ile Ali Osman hocamızın tanışmışlığı var sanırım bu uzun vadede bize bir şey katabilir mi 
katacak mı ava ile bağlantısı olacak mı TFB’nin?  

https://twitter.com/aocdiken/status/1241675635925319680


Görüşülen TR ve global borsalar hangileridir olumlu olabilecek hangileridir?  
Bu düşüşün piyasa öncesinden beri devam ettiğine bakarsak ekibin şu an ve piyasa toparlamaya başladıktan 
sonraki planları nelerdir? 
----------------------------------- 
Cevap: 
Emin Gün hocamızla AVA projesi kapsamında da birlikte çalışıyoruz. Testnet çalışmalarında ben de bulundum. 
AVA platform bağımsız, ölçeklenebilir yeni bir blockchain teknolojisi sunuyor. Hem akademik olarak hem 
uygulama anlamında yakından ilgileniyorum. TFB’nin gelecekte kullanmayı düşündüğü teknolojilerden birisi 
olarak üzerinde teknik olarak çalışıyoruz. Kriptopara özellikle bu virüs olaylarından sonra daha da gündeme 
gelmeye başladı. Yaşanan global ekonomik problemlerin aşılmasında da belki kendi yerini bulacak. Kriptoparaya 
ilgi arttıkça blockchain projeleri daha da değerlenecek diye düşünüyorum. Bizim temel düşüncemiz ve planlarımız; 
"Veri yeni petroldür" ilkesine vurgu yaparak bu petrolü işleyecek ve değere dönüştürecek bir teknoloji şirketi 
olarak bu yeni dünyada hazır hale gelmektir. 
 
 
Soru: 
Hocam, öncelikle değerli cevaplarınız Altcointurk ekibi ve kendi adıma teşekkür ediyorum. Ekleyeceğiniz bir şeyler 
varsa onları alalım, sonrasında da arkadaşların soruları varsa onları yanıtlayalım. 
Soruların soruları hepsini size sormaya gayret ettik, verdiğiniz cevaplar umarım sorusu olan arkadaşları tatmin 
etmiştir. 
----------------------------------------- 
Cevap: 
TFB’yi tanıtma fırsatı verdiğiniz için TFB ailesi adına ben de teşekkür ediyorum. Bir Türk projesi olarak akademiye 
dayanan bir teknoloji birikimi ile TFB yatırımcılarına kazanç sağlayacak ürünleri çıkartmak için var gücümüzle 
çalışacağız. Bu zor günleri birlikte atlatarak, herkese sağlık, sıhhat içinde kazançlı bir gelecek diliyorum. 
 
 
Soru: 
TFB anketleri ile ilgili bakanlıklarla görüşmelerimiz var mı? Var ise hangisi TFB Coin daha ileriye taşınması için 
önemli diye düşünüyorum? 
Cevap: 
Bakanlıklarla henüz doğrudan bir görüşmemiz olmadı. Bu konudaki önerinizi not alıyoruz. Teşekkür ederiz. 
 
 
Soru: 
TFB Coin için yol haritanız var mı? 
----------------------------------------------- 
Cevap: 
Evet. 15 Martta yayınladığımız yol haritamızla 2020 için faaliyetlerimizi belirledik. 
 
 
Soru: 
TFB'nin işveren ile işçi arasında ödeme aracı olarak kullanılması mümkün olabilir mi gelecekte? 
Cevap: 
Ödeme aracı olarak TFB’nin kullanılabilmesi için bir ekosistemin oluşması gerekir. Bu ekosisteme talip olan farklı 
projeler var. Biz veriye odaklandık. Veriden kazanmayı düşünüyoruz. 
 
 
 
 
 
 
 
Soru: 
Şu an 5000 dolarlık TFB alsam 5 yıl sonunda bir Lambo alabilecek miyim? Klasik bir soru oldu kusura bakmayın 
-------------------------------------------------------- 



Cevap: 
Kâhinler ne olacağını bildiği için azapta yaşıyor olabilirler. Kehanette bulunmak yerine, bu arzunuzun 
gerçekleşmesi için biz üzerimize düşeni yaparak çalışmayı düşünüyoruz. Umarım sağlık sıhhat içinde her türlü 
arzunuza kavuşursunuz. 

 

Altcointurk: 
Arkadaşlar, değerli katılımlarınız için teşekkürler  @aocdiken hocam değerli katılımlarınız için teşekkür ederiz. İyi 
akşamlar 
Sevgili @aocdiken hocam teşekkür ederiz katılımınız ve verdiğiniz bilgiler için. 


